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Si tots els cotxes matriculats a
Badalona es posessin en fila, es
generaria una cua de 350 kilò-
metres, l’equivalent a la distàn-
cia que hi ha entre la ciutat i Va-
lència. És més, no hi cabrien a la
xarxa de carrers de Badalona,
que suma 300 kilòmetres. Són
dades de l’associació Promoció
del Transport Públic (PTP), que
n’extreu una conclusió clara: cal
reduir la utilització del vehicle
privat al Barcelonès Nord i po-
tenciar el transport públic.

La PTP és una organització
que treballa a tot el país i vol re-
vitalitzar la seva sucursal a la co-
marca reivindicant el paper que
poden tenir els ajuntaments en

el foment d’una mobilitat soste-
nible i segura.

PRIORITZAR EL BUS 
En aquest sentit, la PTP considera
que cal relativitzar les inversions
milionàries en mobilitat com el
perllongament del metro i el
tramvia a la comarca i centrar-se
en altres que els ajuntaments
poden assumir.  “Cal fer més efi-
cient el transport urbà a Badalo-
na, Santa Coloma i Sant Adrià”,
demana el portaveu de l’associa-
ció, Roger Melcior. 

Per aconseguir-ho, Melcior
proposa que els autobusos tin-
guin prioritat als semàfors, aug-
mentar el nombre de carrils bus
i incrementar la quantitat de
parades dobles existents. “Cada
dia 20.000 persones es mouen
de Badalona a Santa Coloma a
través de la rambla de Sant Joan

i no està prou adaptada al trans-
port públic”, diu el portaveu de
la PTP, que demana la implica-
ció dels consistoris. “És una fei-
na barata i que té un retorn so-
cial evident”, assegura. Per això,
l’associació té previst incremen-
tar les relacions amb els ajunta-
ments de la comarca, aprofitant
els òrgans participatius ja creats
que aborden qüestions com la
mobilitat o el transport públic.
L’objectiu, marcar agenda polí-
tica per passar de les reivindi-
cacions als resultats.

FRENAR LA POL·LUCIÓ
En l’escala d’urgències a resol-
dre al Barcelonès Nord, la con-
taminació ocupa el primer lloc
del podi. El 2015 Badalona i
Sant Adrià van superar els ín-
dexs de Diòxid de Nitrogen pre-
vistos per la Unió Europea, així

com els límits marcats per l’Or-
ganització Mundial de la Salut.
La lluita contra la pol·lució,
doncs, requereix mesures ur-
gents i, per a la PTP, el transport
públic i la bicicleta poden ser al-
gunes de les solucions. Per co-
mençar, l’associació xifra en un
40% el percentatge de conta-
minació generat per la circula-
ció de vehicles en el teixit urbà
de les ciutats. “És cert que a la C-
31 i la B-20 és on es produeixen
la majoria d’emissions conta-
minants, però cal actuar contra
el col·lapse circulatori a les ciu-
tats”, considera Melcior.

Una de les causes d’aquesta
saturació podria ser, segons
creu la PTP, la mobilitat escolar.
La recepta per facilitar-la torna
a ser el transport públic, però
també la creació de camins es-
colars o l’ús de la bicicleta.

Precisament, l’impuls als ca-
rrils bici és un altre dels princi-
pals cavalls de batalla de l’asso-
ciació a la comarca. La PTP ce-
lebra que per primera vegada
s’hagi impulsat una d’aquestes
infraestructures amb visió me-
tropolitana. Concretament, el
carril bici que unirà Badalona
amb Montgat i Sant Adrià. Tot i
això, Melcior argumenta que el
carril no aprofitarà totes les se-
ves potencialitats. “L’ideal hau-
ria estat connectar-lo amb el
carril del carrer Guipúscoa a
Barcelona”, planteja.

Sigui com sigui, la PTP espe-
ra fer sentir la seva veu en la pre-
sa de decisions dels ajuntaments
en tots aquells aspectes relacio-
nats amb la mobilitat. Queda
molta feina per fer i cada dia que
passa és un dia menys per frenar
la contaminació a la comarca.

Més bus i menys fum
» L’associació per la Promoció del Transport Públic planteja reptes de mobilitat al Barcelonès Nord
» Apostar pels autobusos urbans, crear més carrils bici i frenar la contaminació, principals objectius

Andreu Merino
BARCELONÈS NORD

La PTP reclama fomentar l’ús de l’autobús i prendre mesures per frenar la contaminació a la comarca. Fotos: Tusgsal i Arxiu
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Un diari plural

A Badalona, qui s’avorreix és
perquè vol!

Ja fa temps, algú va parlar de
la mediocritat i manca de lide-
ratge de la majoria dels dirigents
polítics locals.

Això ens explica l’abandó i la
poca consideració que es tenia
de la nostra ciutat des d’altres
institucions. 

-Ni punxem ni comptem per
res i així ens va: a empentes i ro-
dolons -deia.

És cert que sempre hi ha ha-
gut qui ha parlat i reclamat als
governs de la Generalitat i de
l’Estat el deute històric que te-
nen amb Badalona, però mai no
s’ha aconseguit, tampoc ara,
que ens escoltin.

I no ens referim només a in-
fraestructures imprescindibles
i necessàries per al desenvolu-
pament econòmic, sinó també
a equipaments, ja siguin socials,
culturals, educatius... En fi,
equipaments de tot tipus que
milloren la qualitat de les nos-
tres vides.

Doncs bé, ara resulta que,
segons alguns, la mediocritat
no només és una facultat dels
dirigents polítics sinó i sobre-
tot dels treballadors de l’A-
juntament.

Sembla que en els sistemes
de selecció de personal utilitzats
fins ara pel nostre Ajuntament
no han primat els mecanismes
meritocràtics sinó mecanismes
més flexibles -endolls, dirien
alguns- que han obert la porta a
“un model clientelar de caràcter
social i polític”.

Això ens explica -diuen al-
guns dels càrrecs de confiança
de l’actual govern consultats,

els mèrits i la capacitat dels
quals se’ls suposa- que, a través
d’aquest sistema, la mediocritat
professional sigui el que predo-
mina en la majoria dels nostres
empleats públics locals.

És més, afirmen aquests “ex-
perts”, el model d’organització
del nostre Ajuntament no no-
més és caòtic sinó que, de fet, és
un no model.

Possiblement es basen en
un estudi encarregat per l’actu-
al govern municipal a un equip
d’experts dirigits per eminents
professors del Departament de
Ciències Polítiques i Socials de
la Universitat Pompeu Fabra, en
el qual es diu que actualment hi
ha una “desmotivació dels tre-
balladors, en general, per la
manca de lideratge institucional,
per l’absència de valors públics
i institucionals, per la polititza-
ció excessiva de l’administració,
per l’actual crisi econòmica, po-
lítica i institucional, etc.”

En conseqüència: la culpa és
dels treballadors i no dels càrrecs
electes! 

Tanmateix, aquest estudi, fet
públic aquests dies, també afir-
ma que, “de fet, bona part dels
empleats públics perceben l’ac-
tual canvi polític més com una
oportunitat que com una ame-
naça”. Però... No hi ha lideratge
institucional, és a dir polític.

Per tant, els que culpen els
treballadors municipals de ser
els responsables d’una gestió
deficient s’haurien de pensar
ben bé el que diuen. Que s’ho fa-
cin mirar.

Els que tenim una certa ex-
periència laboral a l’adminis-
tració pública sabem que, encara

que a tot arreu hi ha qui passa de
tot, en general els treballadors
volen fer bé la seva feina.

Són precisament els que de-
fensen la privatització dels ser-
veis públics els que desacrediten
i menyspreen la imatge de la
funció pública per justificar la
gestió privada.

Altres, que han tingut res-
ponsabilitats polítiques, reco-
neixen que la culpa mai no pot
ser només, en tot cas, dels tre-
balladors. Són els càrrecs elec-
tes i els seus càrrecs de con-
fiança, encara que hi ha a qui no
li agrada anomenar-los així, els
que han d’assumir la seva in-
competència.

Difícilment la responsabili-
tat d’aquest desgavell adminis-
tratiu, com és el cas de l’Ajun-
tament de Badalona, pot ser
atribuïda a les persones profes-
sionals que hi treballen i ho de-
mostren cada dia intentant fer
tan bé com poden la seva feina
amb molta dedicació i, de vega-
des, insuficients mitjans.

Portem dos anys del go-
vern del canvi i, no només no
s’han solucionat els proble-
mes i els dèficits que s’arros-
seguen des de fa anys, sinó
que s’agreugen per la manca de
voluntat política de tots aquells
que tenen la responsabilitat i el
deure d’aconseguir que el nos-
tre Ajuntament funcioni cada
dia millor.

Per sort, encara hi som a
temps. Capgirar-ho tot és pos-
sible. El més llarg i prim, parent
d’en bufa, no perd el temps.

Només cal posar-hi el coll i no
buscar excuses de mal pagador
o explicar-nos sopars de duro.

per Pedro Jesús Fernández       

4Mediocritats
per Jordi Lleal 

En la vida, hom va prenent
com a referents les persones
que han desenvolupat durant
la seva vida professional una
alta i veritable estima pel seu
ofici. S’acostuma a pensar en
gent de certa edat com poden
ser en Jaume Pla, dalt dels es-
cenaris als seus 89 anys, o en
Raimon, que ha fet 12 recitals
de comiat al Palau de la Músi-
ca Catalana amb 76 anys, o en
Valentí Fuster, que amb 74
anys continua investigant i ex-
ercint el seu mestratge en me-
decina  cardiovascular. En Car-
les Capdevila trenca els es-
quemes. Ha mort a 51 anys.
Era el que se’n diu col·loquial-
ment jove per morir a aques-
ta edat. Fou un home vital, que
exultava simpatia, que es feia
estimar, senzill, sense voler
donar lliçons, clar en l’exposi-
ció del seu ideari, d’un humor
fi, creava al seu entorn una

gran xarxa de complicitats.
Portà programes a Catalunya
Ràdio i TV3 com “Eduqueu les
criatures” amb molt d’èxit.
Ens explicà com d’importants
són els pedagogs i mestres,
els pares i tots aquells que
eduquen els infants, els hi do-
nava una gran importància i els
hi tenia un gran respecte i
consideració. Era vitalista, pot-
ser perquè sabia el poc temps
que li quedava de vida. S’en-
tregà en cos i ànima a ser útil
als altres i a fe de Déu que ho
va ser! Sent jove ha exercit el
mestratge que altres no han
aconseguit doblant-li l’edat.
Gràcies Carles per la teva tas-
ca en favor de la nostra socie-
tat. A partir d’ara passaràs a ser
un referent per a molts, espe-
cialment per als de la professió
dels mitjans de comunicació. 

El periodisme, autèntic i
veritable, està de dol. DEP.

Un diari participatiu

4Un referent

Actualitat a la xarxa

#UnaAltraVegada #DePrimera

@324cat:130 imams britànics es neguen,
en un escrit conjunt, a oficiar l'enterra-
ment dels terroristes que van cometre
l'atac de Londres.

@KRLS (Carles Puigdemont): El @Giro-
naFC ha fet història aconseguint l’ascens.
Ara sí! Ja som de Primera també en futbol!
Felicitats a tots!

#DEP

@jcrius: Carles Capdevila ens deixa el tes-
timoni d’un periodisme ètic, humanista i
compromès amb els més vulnerables. Tot
un exemple. Gràcies!



5 | 8 juny 2017 línianord.catEnvia’ns les teves cartes a: opinio@comunicacio21.com

Parlen els
veïns

Esteban
“Habitualment no
faig servir el trans-
port públic per fer
els desplaçaments
curts. Trobo més
còmode fer servir
el cotxe. Quan vaig

a Barcelona agafo el tren, que és ràpid,
i em deixa al centre. Habitualment la lí-
nia funciona força bé.”

Natalia
“En general trobo
que està bastant bé,
tot i que m’agrada-
ria que, ara que es-
tan ampliant el me-
tro, les línies arri-
bessin a tots els ba-

rris de Badalona. També estaria bé que
hi hagués més freqüència de pas fora de
les hores punta.”

Teresa
“En general, tot és
millorable i la xarxa
de transport públic
no és una excepció.
Caldria potenciar la
xarxa d’autobusos,
que actualment és

deficitària. També caldria que hi hagués
més taxis. A la nit o quan fa mal temps,
sembla que desapareixen.”

Ernest
“Puntualment faig
servir el metro, so-
bretot si he d’anar a
Barcelona, però la
majoria dels meus
desplaçaments els
faig en cotxe, moto o

furgoneta. Tinc molta més llibertat amb
el transport privat i el públic el trobo car
i poc cuidat pel servei que ofereix.”

Com valores el servei de transport públic a la comarca?
per Toni Enguix

Un diari obert

Ernesto Valverde ja és el nou entrena-
dor del Barça. La marxa de Luis Enrique
obligava el club a buscar un recanvi, però
també és cert que la direcció esportiva
encapçalada per Robert Fernández ha
disposat de prou temps per triar i re-
menar. 'Lucho' va fer pública la seva de-
cisió de no continuar el passat mes de
març, però a Can Barça ja ho sabien -es
parla que des de començaments de
temporada- bastant temps abans. 

En qualsevol cas, tot i que potser en
algun moment hi ha hagut altres noms
damunt la taula, Valverde (que ha es-
tat associat al club blaugrana com a
possible entrenador en diverses oca-
sions els últims anys) ha estat la per-
sona escollida. El seu currículum inclou
bons papers en dues etapes a l'Athle-
tic de Bilbao, dues a l'Olympiakos grec
i experiències més breus a Vila-real i
València. Els jugadors que han estat a
les seves ordres parlen d'un tipus afa-
ble, dialogant i molt metòdic.

De la sintonia que tingui Valverde
amb la secretaria tècnica dependrà gran
part de l'èxit del projecte. Tal com va dir
Robert, s'ha treballat a fons en la con-
fecció de la plantilla per al curs vinent,
i ara serà el moment de plantejar tota
aquesta feina de prospecció al nou tèc-
nic. L'encert en els fitxatges, i també en
els futbolistes que siguin donats de bai-
xa, marcarà les primeres passes del
'Txingurri' com a màxim responsable de
l'equip. Pel què fa a l'estil que intenta-
rà implantar, Ernesto ja va deixar clar en
la presentació que vol entrar en l'equip
des del respecte al model que hereta,

però amb l'ambició d'evolucionar-lo.
Fa la sensació de ser un entrenador que,
silenciosament i amb discreció, sap
guanyar-se vestidor i aficionats. Alme-
nys així ho asseguren tots aquells que
han treballat amb ell. Un altre aspecte
important és que no genera dubtes en
quant a la voluntat de governar els par-
tits, ja que en tots els equips on ha en-
trenat (sempre amb menys recursos dels
que tindrà ara al club blaugrana) aques-
ta característica ha estat innegociable.

L'altre tret que el fa atractiu a ulls de
la majoria, i una mica en contraposició
al seu predecessor Luis Enrique, és el seu
gust per fixar-se en el planter i apostar
per joves valors. Això ja ho sabíem, però
ell ho va corroborar en la seva primera
compareixença. Els Aleñà, Palencia,
Cardona veuen el seu futur en clau bar-
celonista amb més optimisme, però no
només ells sinó el futbol base en gene-
ral. L'arribada de Valverde pot suposar
l'aproximació a un vell somni: portar de
fora només el què no tens a casa, allò que
és realment impossible de fabricar.

Les credencials de l'entrenador
extremeny són a priori favorables a
l'hora d'aterrar al Barça, però no sa-
bem si suficients. La grandesa de l'en-
titat i sobretot la voracitat de l'entorn
seran les principals amenaces amb què
es trobarà. Se'l mirarà amb lupa des
del principi, cosa de la que segurament
ja n'és conscient havent acceptat la
proposta. Posar-se al capdavant del
primer equip de futbol en un club tan
polièdric com el Barça és de per si un
repte majúscul. Desitgem-li sort.

per Sergi Villena 

@XSalaimartin: Una vergonya que Germà
Gordó segresti l'escó al Parlament i ver-
gonya que Artur Mas ho permeti. No
només s'ha de fer net: s'ha de VISUALITZAR!

@alexfont: Bàsicament, els accionistes
del Popular ho han perdut tot. Fa només
un any van fer una ampliació de 2.500M€.
Un record per a Pau Gasol.

@jordifinestres: Serà casualitat, però en
els 7 anys de Laporta, el Madrid només va
arribar una vegada a quarts. En els darrers
4 anys, han guanyat 3 Champions.

Opinió en 140 caràcters

4L’escollit

per Juan Miguel López (Ciutadans Badalona)

En aquests dos anys el govern radical
d'ERC-Guanyem-ICV-EUiA s'ha de-
dicat al postureo polític i ha descuidat
la solució als problemes reals dels ciu-
tadans: el manteniment de la via pú-
blica, la neteja dels carrers, la segu-
retat i la convivència, la millora dels
serveis socials, el manteniment de
les instal·lacions esportives o l'ocu-
pació il·legal d'habitatges.

El tema de l'ocupació d'habitatges
és especialment greu perquè el govern
municipal considera que no s'ha de
lluitar contra aquesta ocupació il·legal.
Això és un greu error. Pot ser que el
propietari ocupat, un banc o un par-
ticular, pugui suportar-ho millor o pit-
jor, però en tolerar des del govern mu-
nicipal l'ocupació d’un habitatge d’un
banc, s’incita a l'ocupació i s’ofenen,
en tractar de ximples, les famílies
que treballen i paguen la seva hipoteca
a aquests bancs. 

Com explicaries que dues famílies
d'una mateixa comunitat, una d'elles
paga la seva hipoteca al banc i l’altra
ocupa l'habitatge del costat del mateix
banc? La primera, a més de pagar la
seva hipoteca,  paga  impostos al mu-
nicipi, el rebut de la comunitat de ve-
ïns, els subministraments energètics...
I, en canvi, la del costat no paga hipo-
teca, no paga impostos ni paga el rebut
de la comunitat ni els subministraments
energètics. Per què continuaria treba-
llant una família per tenir un pis en pro-

pietat o per pagar el lloguer si sap que
pot entrar en una propietat que no és
seva i apoderar-se d'ella?

El fet que el govern municipal no
estigui clarament en contra de l'ocu-
pació il·legal d'habitatges pot ser un
efecte crida molt important per a les
màfies que s'enriqueixen amb el trà-
fic de pisos, com ha passat recentment
a Montigalà. En l'últim ple de l'A-
juntament,  CiU va presentar una mo-
ció “de rebuig a l’ocupació il·legal
d’habitatges”, recolzada per PP, PSC
i Cs, i el PP i Cs vàrem presentar una
altra moció per “donar suport als
veïns que pateixen les conseqüències
de les ocupacions il·legals de pisos al
barri de Montigalà i per instar l’A-
juntament a iniciar els tràmits ne-
cessaris per solucionar aquesta pro-
blemàtica”. El govern municipal, for-
mat per ERC, Guanyem (CUP i Po-
dem) i ICV-EUiA va votar en contra
de la primera i es va abstenir en la se-
gona. És a dir, va mostrar que no vol
lluitar contra l’ocupació il·legal.

Encara falten dos anys per a les
pròximes eleccions municipals. Com
estarà Badalona d’aquí a 2 anys? Hi
ha altres alternatives de govern a la
ciutat i per això animem els partits de
l'oposició a oblidar els debats ideo-
lògics i treballar per una política útil
que permeti millorar Badalona. Se-
gueix el que fem a la nostra web:  ba-
dalona.ciudadanos-cs.org.

4Hem de lluitar contra 
l'ocupació il·legal de pisos
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@manuel_llamas: El Banco Popular no
vale 1 euro, sino -7.000 millones, que es
lo que va a tener que poner encima de
la mesa Santander para absorberlo.

@qmolins: A l'Aznar, amb el seu gir per
felicitar el Reial Madrid mentre parlava
dels atemptats de Londres, només li fal-
tava reclamar Gibraltar! 

@Daniferegrinmo: Con su literatura,
Juan Goytisolo nos invitó a abrir todas
las fronteras. Las físicas, las del arte, las
de la cultura, las del alma.

Opinió en 140 caràcters

Un diari compromès

Dues presons porten, al nostre país, el
nom de Model. Es tracta de la de Va-
lència i la de Barcelona. El centre pe-
nitenciari per a homes de la ciutat del
Túria va començar a ser construït el
1889 i s’acabà el 1901, segons un pro-
jecte arquitectònic de Joaquim Maria
Belda, del qual és també la Casa de Be-
neficència i la restauració del Teatre
Principal.  A la Model valenciana, el
1993, el director de cinema L.García
Berlanga hi filmà la pel·lícula Todos a
la cárcel. La Generalitat Valenciana hi
treballa en una remodelació en pro-
funditat i un ús públic com a seu futu-
ra de diferents Departaments del go-
vern, en un edifici que aspira a ser em-
blemàtic i que durà el nom de 9 d’Oc-
tubre. A Barcelona, la construcció s’i-
nicià el 1887 i no s’inaugurà fins al 9 de
juny de 1904, seguint el projecte del bar-
celoní Salvador Vinyals, autor també del
Teatre Novedades i de la primera res-
tauració del Liceu, i el tarragoní Josep
Domènech, de qui són també el Teatre
Poliorama, l’Observatori Fabra i el pa-
lau Muntaner, que, avui, acull la Dele-
gació del govern d’Espanya a la capital
catalana.

Paradoxalment, el nom de Model te-
nia la pretensió de simbolitzar una po-
lítica penitenciària realment modèlica,
però el desig inicial mai no es va arribar
a complir. La sobreocupació de pobla-
ció reclusa va ser aviat una pràctica ha-
bitual, inicialment lligada a les vicissi-
tuds polítiques de cada època, però
més tard, amb la crisi econòmica, el trà-
fic de drogues i les noves formes de de-
licte van disparar-hi el nombre de pre-
sos concentrats. Un dels primers polí-
tics contemporanis que hi passà fou Jo-
sep Pous i Pagès, el 1908, però també el
pedagog Francesc Ferrer i Guàrdia, el
dirigent sindicalista Salvador Seguí,
Noi del Sucre, l’advocat dels treballadors
Francesc Layret o l’anarcosindicalista i
futur ministre Joan Garcia Oliver. El fu-
tur president Lluís Companys hi fou em-
presonat en diferents etapes de la seva
vida, ja en la dictadura de Primo de Ri-
vera. Més tard, el 1930 per haver par-
ticipat en les protestes per l’expulsió de
Francesc Macià i pels fets del 6 d’octu-
bre. En aquest darrer cas, compartí cap-
tiveri amb Ventura Gassol, futur con-
seller de Cultura, Joan Comorera, futur
secretari general del PSU, o els repu-
blicans Martí Barrera i Joan Lluhí i Va-
llescà, com abans ho havia fet amb Àn-
gel Pestaña, anarcosindicalista, o Emi-
li Granier Barrera, socialista indepen-
dentista.

A la postguerra, els presos s’hi ar-
raïmaven i les penes de mort s’hi suc-
ceïen amb regularitat, sobretot els pri-

mers anys quarantes. Molts dirigents
antifranquistes hi van passar i alguns
van, fins i tot, imprimir-hi clandesti-
nament la seva propaganda comunista,
anarquista, catalanista o republicana.
Helios Gómez, l’artista d’avantguarda
orgullós de la seva condició gitana i an-
dalusa, hi passà vuit anys i, el 1950, hi
pintà uns frescos a la cel·la, coneguts
com la Capella Gitana, mentre l’anar-
cosindicalista Saturnino Carod, cap de
la columna Carod-Ferrer durant la gu-
erra, hi complí bona part dels 25 anys
de condemna.  El 1936, en esclatar la gu-
erra i la revolució, hi van ser reclosos el
falangista Luys Santa Marina, el futur
alcalde J.M. de Porcioles i el també fran-
quista Santiago Udina Martorell i al llarg
de la història del centre n’han estat in-
terns futurs presidents de la Generali-
tat, vicepresidents, consellers, dipu-
tats a Barcelona, a Madrid i a Brussel·les,
juntament amb batlles i consellers mu-
nicipals. Lluís M.Xirinacs protagonitzà
dies de vaga de fam per l’amnistia, da-
vant la Model, a principis de la transi-
ció, enfront d’un edifici on s’executaren
40 sentències de mort a garrot vil. La
primera fou el 1908, amb Joan Rull,
membre d’una família anarquista i, al-
hora, confident de la policia, i la darre-
ra el 1974, en el cas de Salvador Puig An-
tich. El membre d’ETA Juan paredes
Manot, Txiki, hi passà les darreres ho-
res abans de ser afusellat i aquest ma-
teix centre penitenciari ha conegut la de-
linqüència de la misèria, amb el Va-
quilla, i la dels empresaris exemplars,
amb Javier de la Rosa.

A la Model s’hi han escrit pàgines
d’heroisme i de maldat, de bellesa i de
tragèdia, d’humanitat i de solidaritat i
tots els que hi hem passat, des d’unes po-
ques setmanes fins a molts anys, en re-
cordem exemples concrets i moments
per no ser oblidats. No he acabat d’aclarir
del tot quin serà el futur de l’actual edi-
fici de la Model, però si de mi depengués
el fotria enlaire. En el seu lloc, podrien
alçar-s’hi escoles, biblioteques o centres
cívics, però també, i sobretot, un gran es-
pai verd, un pulmó de vida al centre de
la ciutat, amb bancs per seure i equipa-
ments per als infants, un indret on els
més grans puguin recordar i els més jo-
ves imaginar el seu futur amb llibertat.
Ara que la Model tanca per sempre, 113
anys després d’haver-se construït, re-
cordaré la detenció que m’hi va dur, la
caiguda dels 113 de l’Assemblea de Ca-
talunya, el 1973, però, sobretot, imagi-
naré un demà sense repressió, ni misè-
ria, ni discriminació. Perquè tots tenim
dret al somni.

Publicat a El Món.cat

per Josep Lluís Carod-Rovira, exvicepresident del Govern de Catalunya

4Adéu, Model, adéu

Estimada, o no, Leonor:
Me ha sorprendido mucho tu con-

sumo cultural. No tanto que leas a Ste-
venson, porque se trata de un escritor
atractivo tanto para niños como para
adultos, o a Lewis Carroll. Al fin y al
cabo, Alicia en el país de las maravillas
trata sobre una niña aburrida que es-
capa de la realidad y que se topa con ani-
males que hablan. Lo típico que te su-
cede cuando te drogas con láudano
como al parecer hacía su autor o cuan-
do te pasas la vida encerrada en una
burbuja. A otros, sin embargo, no les ha-
cía falta drogarse para ver cosas extra-
ñas. Cuando estudies Historia te ha-
blarán de un tal Felipe V. Este señor cre-
ía que el sol le penetraba el cuerpo has-
ta alcanzar los órganos vitales con in-
tención de destruirlos. Por eso vivía en
la oscuridad como los niños de “Los
otros”. Supongo que en el caso de ha-
berse presentado a unas elecciones, la
oposición habría aireado esta y otras afi-
ciones, como su obsesión por la sangre
o por beber un brebaje grasiento com-
puesto por leche, vino, yemas de hue-
vo, azúcar, clavo y cinamono. Menos
mal que todavía no existía Masterchef
y que la monarquía no tiene la preocu-
pación de presentarse a unas elecciones.

Sin embargo, de tu consumo cultu-
ral, lo que me ha dejado más en fuera
de juego que Cristiano Ronaldo en el
partido… bueno, que Cristiano Ronal-
do en general, ha sido tu afición por Ku-
rosawa. Es, sin duda, el director favo-
rito entre los niños de tu edad. En los pa-
tios hay unas discusiones larguísimas
sobre si es mejor Kurosawa o Mizo-
guchi. De hecho, mi hija ya ha visto toda
la filmografía de Kurosawa y ahora se
debate entre continuar por Ingmar
Bergman o Andrei Tarkovsky. Le he dic-
ho que quizás estaría bien ver antes todo
lo que ha hecho Darren Aronofsky pero
que me calle porque está jugando con
el Spinner y la desconcentro.

De todas formas, no sé exacta-

mente qué películas de Kurosawa te
gustan más. Los siete samuráis con-
tienen unas dosis de violencia que
quizás no sean apropiadas para tu
edad. Barbarroja dura tres horas.
Dersu Uzala, el cazador es preciosa
pero tiene el mismo ritmo que ver Fro-
zen en pausa. Let it go… go… go… ¿Cuál
puede ser tu película de Kurosawa fa-
vorita? ¿Trono de sangre? ¡Noooo! ¿Es
Trono de sangre? ¡Pero si trata de un
hombre que enloquece por el ansia de
poder de su mujer! Olvídate de ella. Ni
se te ocurra. Al final una acaba estu-
diando másters, trabajando para una
entidad financiera y después no sabe
lo que firma porque todo lo lleva su ma-
rido. Prueba con Shin Chan. También
es japonés y lo más radical que hace es
enseñar el culo. No sé si es muy bor-
bónico, pero es divertido. Bueno, las ce-
jas que tiene sí son un poco borbóni-
cas. Busca una foto de tu abuelo cuando
era joven y sabrás a qué me refiero.

Para terminar, déjame que te haga
una pequeña reflexión. Afirma la re-
vista Tiempo que serás la futura rei-
na de España. No te hagas ilusiones,
por si acaso. Y es que si tu papá y tu
mamá tuviesen un hijo, a causa de la
Ley de Sucesión Fundamental que
promulgó en 1713 Felipe V (el que no
cantaba con alegría la canción Un
rayo de sol) tú deberías pasar al ban-
quillo y tu hermanito pequeño juga-
ría de titular. En caso de duda, habla
con tu tía Elena y te lo explicará me-
jor. No sé si Kurosawa hizo alguna pe-
lícula al respecto pero encontrarás una
amplia filmografía sobre las desigu-
aldades que sufren las mujeres, in-
cluso en países con himnos sensibles
a los silbidos. Quizás sería hora de am-
pliar tu consumo cultural por el cine
social como el de Ken Loach. Por
cierto, dale un apretujoncillo cariño-
so a tu perrita Sara. Me imagino que
no se llama así por Sara Winter, fun-
dadora de Femen en Brasil.

per Àlex Ribes (@alexsocietat) 

4Carta a Leonor



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517 7 | 8 juny 2017 línianord.cat



| 8

línianord.cat 8 juny 2017

Badalona

POLÈMICA4 “L'actuació del go-
vern municipal va ser correcta”.
Així posa punt final el Síndic de
Greuges, Rafael Ribó, a la polè-
mica encetada fa més d’un any
quan l’Assemblea de Joves Inde-
pendentistes de l’Espurna va
plantar a la platja dels Pescadors
durant les Festes de Maig la figu-
ra d’un dimoni amb la cara de l’e-
xalcalde Xavier Garcia Albiol,
una insígnia de La Falange i una
corbata amb els colors de la ban-
dera espanyola, tal com havia fet
en anys anteriors. El govern mu-
nicipal va optar per retirar la fo-
tografia d’Albiol i les insígnies
que decoraven la figura, que va
cremar la nit de sant Anastasi al
costat de la Dimonieta rebel. 

L’episodi va despertar críti-
ques tant per part de l’Espurna
com del PP. L’Assemblea juvenil
va acusar l’executiu de Sabater de
“censura” mentre que Albiol va
acusar la CUP de ser responsable
de la col·locació de la figura satí-

rica. Tot plegat va provocar que el
Síndic decidís actuar d’ofici i ara,
més d’un any després, Ribó con-
clou que l’actuació municipal va ser
“ajustada a dret”.

AVALA LA RETIRADA
En una resolució a la qual ha tin-
gut accés Línia Nord, el Síndic ava-
la la retirada d’elements de la figrua
de l’Espurna, al considerar que po-
dien fomentar, promoure o incitar
directament o indirecta a l'odi.

D’altra banda, Ribó valora positi-
vament la decisió del govern mu-
nicipal de comunicar la decisió i fa
constar que el PP va atribuir a l'e-
quip de govern municipal a través
de missatges a les xarxes socials la
col·locació del petit dimoni, fins i
tot després que el govern publiqués
un comunicat negant-ho. 

Mentre la polèmica era viva, el
mur de Facebook d’Albiol es va
omplir d’insults i amenaces a la
CUP i els seus militants.

La figura de la discòrdia. Foto: Arxiu

El Síndic tanca la polèmica 
del dimoni amb la cara d’Albiol

» Rafael Ribó conclou que el govern municipal va actuar de forma
correcta durant l’episodi de les Festes de Maig de l’any passat

Semàfors i reducció a un carril al
punt negre d’Eduard Maristany

MOBILITAT4La part del carrer
Eduard Maristany que uneix
Badalona amb Sant Adrià serà
aviat de només un carril de
doble sentit i també s’hi ins-
tal·laran semàfors que regula-
ran el trànsit. 

L’Ajuntament ha pres aques-
ta decisió després de mantenir di-
verses reunions amb veïns i veï-
nes del barri de la Mora, que re-
clamaven garantir la seguretat
viària i fer més fàcil la convivèn-
cia de vianants, bicicletes i vehi-
cles de motor en aquesta zona
que està a l’alçada de l’antiga
central tèrmica de FECSA, sepa-
rada del traçat urbà per un mur.

El govern municipal preveu
que en les pròximes setmanes es
durà a terme la reducció de dos
carrils a un. D’altra banda, una
de les dues voreres del carrer,
que ara mesura 80 centímetres,
s’ampliarà 2 metres. “Apostem
per la protecció i la promoció
dels vianants davant els vehicles
de motor”, assegura el regidor
d’Espais Públics i Mobilitat,
Francesc Duran.

El projecte definitiu de reur-
banització del carrer haurà d’es-
perar fins que es desencalli el fu-
tur de les Tres Xemeneies i els
seus terrenys, que encara per-
tanyen a la companyia Endesa.

La finestreta única empresarial
de Badalona ja està acreditada
EMPRENEDORIA4El departa-
ment d’Empresa i Coneixement
de la Generalitat ha reconegut
amb el distintiu de Finestreta
Única Empresarial (FUE) el
punt de referència únic per als
emprenedors, empresaris i in-
termediaris en la seva relació
amb l'Administració, amb in-
dependència de quina sigui la
responsable.

La FUE té coma objectiu la re-
ducció de tràmits, la simplifica-
ció i la reducció de temps per ini-
ciar una activitat. A més, la llei ha
portat implícit un canvi en el

model de relació entre empreses
i administracions públiques di-
positant la confiança en l’em-
presariat. El marc en el qual es
desenvolupa el sistema és una llei
aprovada al Parlament el 2015.

La FUE ja està en marxa a
Badalona i l’Ajuntament ha fet
públic que actualment està ges-
tionant 17 tràmits. El consistori
considera que el mecanisme
permet que les iniciatives em-
presarials es puguin iniciar
l’endemà de presentar una de-
claració responsable o bé una
comunicació prèvia.

Els germans Jordan presenten
el seu llibre ‘Zeitnot’ a El Full

PROCÉS4La situació en què un
jugador d’escacs està a punt de
quedar-se sense temps per exe-
cutar una jugada. Aquest és el sig-
nificat de la paraula alemanya
Zeitnot, que dóna nom al nou lli-
bre dels germans badalonins i
periodistes Oriol i Guifré Jordan,
la segona part del Dietari del
procés, publicat el 2015.

Ara, Zeitnot torna a apostar pel
format de dietari i recull articles de
crònica diària que ressegueixen el

camí fet per les institucions cata-
lanes i entitats independentistes
en el marc del procés sobiranista.

Després de presentar el llibre
al Col·legi de Periodistes amb la
presència del president de l’ANC,
Jordi Sànchez, i l’ex diputat de la
CUP al Parlament, Antonio Baños,
els germans Jordan van presentar
dimarts la segona part del seu die-
tari a la llibreria El Full. L’acte va
comptar amb la participació de
l’historiador Joan Villaroya.

Pont del Petroli | Celebració de dos anys de mandat
Aquest diumenge a les set de la tarda els grups que donen suport al govern
municipal -Guanyem Badalona en Comú, ERC-Avancem-MES i ICV-EUiA- 

celebraran el segon aniversari de la formació de l’executiu. L’acte institucional
tindrà lloc a la plaça Rosa dels Vents, just davant del pont del Petroli. 
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Nou radar mòbil per reduir 
els accidents de trànsit

CULTURA4Músics, escriptors,
músics poetes i castellers. Diver-
sos badalonins representants d’al-
guna d’aquestes i altres discipli-
nes van ser homenatjats l’1 de juny
per l’Ajuntament. El consistori va
voler reconèixer així la tasca de di-
versos badalonins que han estat
guardonats en l’àmbit cultural al
llarg dels anys 2016 i 2017.

Els músics Maria Arnal i Mar-
cel Bagés, la violinista Andrea
Garcia, el cineasta Ricard López,
l’escriptor Albert López Vivancos,
el dissenyador de so Marc Orts,
l’escriptora i tertuliana Pilar Ra-
hola, el poeta Marcel Riera, la di-
rectora de cinema Carla Simón
Pipó, els Castellers de Badalona,
la Comunitat Sikh i l’orfeó bada-
loní han estat els homenatjats.

Homenatge 
a la Badalona
més cultural

SERVEIS4PFB-Serveis Fune-
raris obrirà pròximament una
nova oficina d’informació i
atenció al centre de Badalona,
al número 84 del carrer Fran-
cesc Layret.

L’objectiu d’aquesta nova
oficina, segons expliquen els
responsables de l’empresa, és la
d’informar i acostar els ser-
veis que ofereix PFB a les fa-
mílies, tant en les gestions que
tenen a veure amb la prepara-
ció com en aquelles posteriors
a la defunció. 

“Estem convençuts que
aquesta nova iniciativa servirà
per millorar la informació sobre
els serveis que es poden oferir,
així com la transparència abso-
luta en la nostra política de
preus, que es pot consultar a la
nostra pròpia pàgina web”,
diuen des de PFB.

Nova oficina 
de PFB-Serveis
Funeraris

SINISTRALITAT4La Guàrdia Ur-
bana ha adquirit un nou radar mò-
bil amb l’objectiu de reduir els ac-
cidents de trànsit causats per l’ex-
cés de velocitat dels vehicles. Du-
rant aquesta setmana el radar
funciona en fase de proves i serà
a partir de la setmana que ve
quan comenci a servir per san-
cionar els conductors que sobre-
passin els límits de velocitat. 

A banda d’aquest aparell, el
consistori també ha adquirit di-
versos aparells drogotest. La seva
funció és detectar aquelles perso-
nes que circulen després d’haver
consumit substàncies estupe-
faents. L’adquisició del radar i

els drogotest s’emmarca en la vo-
luntat del govern municipal de re-
duir la sinistralitat a la ciutat.
Durant el primer trimestre de
l’any s’han produït a Badalona 203
accidents de trànsit. Les principals
causes d’aquests sinistres són les
errades o manca de perícia per
part de la persona que condueix el
vehicle, el fet de no respectar un
senyal de cediu el pas i la manca
d’atenció a la conducció.

De tota manera, des del gener
fins a l’abril el nombre d’acci-
dents amb víctimes s’ha reduït un
14% respecte a les dades del ma-
teix trimestre del 2016, la qual cosa
suposa que hi hagi hagut 51 ferits

menys. S’ha reduït gairebé a la
meitat el nombre de ferits greus i
no s’ha hagut de lamentar cap víc-
tima mortal.

SEGURETAT DELS AGENTS
Durant la presentació del nou
sistema de radar mòbil, l’Ajun-
tament també ha volgut assen-
yalar que des del 2016 ha desti-
nat 94.000 euros a millorar les
condicions de treball dels agents,
amb la compra d’armilles, cas-
cos o guants.

Precisament, els sindicats po-
licials han fet de la reclamació de
material un dels seus cavalls de
batalla durant aquest mandat.La Guàrdia Urbana ha adquirit aquest radar mòbil. Foto: Ajuntament
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Santa Coloma

POLÍTICA4Cop de porta defini-
tiu del PSC a un hipotètic refe-
rèndum unilateral d’autodeter-
minació a Catalunya. Aquest cop
la negativa ha arribat des de San-
ta Coloma, després que l’alcal-
dessa Núria Parlon -que també és
responsable de Política Municipal
del PSC- ja ha avançat que cap
ajuntament governat pels socia-
listes cedirà espais públics perquè
aquesta consulta es pugui cele-
brar, si no és pactada amb el go-
vern espanyol.

En declaracions a diversos
mitjans de comunicació, Parlon
ha deixat clar que els consistoris
liderats pels socialistes no col·la-
boraran amb un referèndum uni-
lateral i ha exposat com a princi-
pal argument la “inseguretat ju-
rídica” que això podria causar
als funcionaris municipals. “El
Tribunal Constitucional haurà
suspès la consulta i la llei a través
de la qual s’hagi convocat”, preveu
en declaracions a Línia Nord. La
legalitat és, segons Parlon, la línia
vermella que no es pot superar a
l’hora de celebrar un referèn-
dum. “La Generalitat ja decidirà
com ho vol fer però no pot obligar
cap funcionari a donar-hi cober-
tura”, insisteix. Una postura que,
per a la batllessa, és compartida
per qualsevol secretari municipal
de qualsevol ajuntament català.

Tot i aquest avís, al mateix
temps Parlon es mostra escèpti-
ca davant la possibilitat que la Ge-
neralitat acabi convocant un re-
ferèndum unilateral i al mateix
temps tampoc creu que el govern
de Madrid faci ús de la força ni
suspengui l’autonomia de Cata-
lunya per evitar-ho. Mentrestant,
altres veus autoritzades del PSC

han qüestionat els plantejaments
de Parlon. És el cas de l’alcalde de
Terrassa, Jordi Ballart, que ha as-
segurat que no impedirà el vot
dels terrassencs i ha recordat que
la Generalitat disposa d’equipa-
ments als municipis.

Sigui com sigui, l’alcaldessa
insisteix en l’aposta socialista de
reforma constitucional que per-
meti trobar l’encaix adequat de
Catalunya a l’estat espanyol. En
aquest sentit, Parlon veu com
una oportunitat la victòria de Pe-
dro Sánchez en les eleccions pri-
màries del PSOE. “Primer cal
canviar les majories a Espanya i
després tirar endavant la refor-
ma”, plantejava la batllessa en
declaracions a aquesta publica-
ció el 25 de maig.

MÀ DRETA DE SÁNCHEZ?
Paral·lelament al seu veto a un re-
ferèndum unilateral, el nom de
Parlon també ha sonat aquests
dies com un dels que podria for-
mar part de la nova executiva de
Sánchez al PSOE. L’alcaldessa
va ser la dirigent catalana que va

donar un suport més explícit al se-
cretari general durant la cam-
panya per les eleccions primàries,
de la qual es va convertir en una
de les cares més visibles. Ara, se-
gons avança el digital El Món, l’al-
caldessa podria tenir un paper
destacat a la cúpula socialista a
Madrid. “Si Pedro Sánchez la vol
en el seu equip, ella acceptarà", as-
segura el primer secretari del PSC,
Miquel Iceta, a aquesta publicació
digital, abans del congrés que el
PSOE celebrarà a Madrid del 16 al
18 de juny.  Ella, mentrestant, no
hi tanca la porta: “són especula-
cions pròpies de les prèvies d'un
congrés. Jo estic a disposició de
Sánchez, sempre que això sigui
compatible amb la meva dedica-
ció a la ciutat”.

La incorporació de Parlon a l’e-
xecutiva podria suposar un gir
en les relacions entre PSC i PSOE,
després que l’alcaldessa colo-
menca qüestionés l’acord entre les
dues formacions perquè fos el
PSOE qui supervisés totes les de-
cisions de “naturalesa constitu-
cional” dels socialistes catalans.

Parlon, en una imatge d’arxiu. Foto: Arxiu

Parlon avisa: “No cedirem espais
per a un referèndum il·legal”

» L’alcaldessa i responsable de Política Municipal del PSC avança que
cap ajuntament socialista col·laborarà amb una consulta unilateral

Una exregidora diu que va
avisar del perill de La Pallaresa

CORRUPCIÓ4Continua el judici
del cas Pretòria i ho fa amb de-
claracions que assenyalen l’exal-
calde Bartomeu Muñoz, que s’en-
fronta a una petició de pena de la
fiscalia de sis anys i deu mesos de
presó per presumptes delictes de
tràfic d’influències, suborn i blan-
queig de capitals, pels quals pre-
sumptament s’hauria apropiat
d’1,7 milions d’euros. Dilluns l’ex-
regidora del PP a l’Ajuntament,
Carmen Sáez, va explicar davant
del tribunal el vot negatiu del seu
grup al desenvolupament del pro-
jecte urbanístic de La Pallaresa, en
el marc de la qual es van construir
els Cúbics. “S’admetia la cons-

trucció d’habitatge privat en sòl
públic”, va dir Sáez. “Es buscava
més un benefici per als promotors
que per a la ciutat”, va afegir.

En aquest sentit, la fiscalia
sosté que els implicats invertien en
terrenys, aconseguien que els res-
pectius ajuntaments canviessin els
seus usos i posteriorment els ve-
nien a un preu superior, una ve-
gada ja s’havien revalorat. En la
seva declaració, Muñoz va restar
importància al fet que els propie-
taris dels terrenys on es van edi-
ficar els Cúbics obtinguessin 12,5
milions de beneficis en l’Operació
Pallaresa. “La dada és insubstan-
cial”, va etzibar al tribunal.

Una part en desús de l’Esperit
Sant serà centre ocupacional
CONVENI4 El Pavelló B de
l’Hospital de l’Esperit Sant s’u-
tilitzarà com a centre ocupacio-
nal. Es tracta d’un espai de gai-
rebé 6.000 metres quadrats que
actualment està en desús i que
passarà a mans de l’Ajunta-
ment, que el convertirà en un
centre ocupacional a través d’un
conveni firmat a finals de maig
amb el Patronat de la Fundació
de l’Hospital.

L’espai serà batejat amb el
nom de Centre de Polítiques
Actives d’Ocupació Besòs i està
previst que les obres d’adequa-

ció del recinte -que s’organitza-
ran en dues fases- acabin el pri-
mer trimestre del 2019. Un cop
finalitzades, està previst que el
centre aculli unes 2.000 perso-
nes amb dificultats d’accés al
mercat laboral. 

El pressupost total per a
desenvolupar el projecte és de
3,7 milions d’euros, part dels
quals procedeixen del Fons
Europeu per al Desenvolupa-
ment Regional (Feder) en el
marc de l’Estratègia de desen-
volupament Urbà sostenible i
Integrat (Edusi).

Visita institucional | Parlon rep Junqueras
Avui al matí el vicepresident Oriol Junqueras visitarà Santa Coloma. Després de reu-

nir-se amb l’alcaldessa, Núria Parlon, Junqueras signarà el Llibre d’Honor de la ciutat
i saludarà els regidors del Ple municipal. Després de la visita al consistori, el vicepresi-

dent visitarà el Campus de l’Alimentació de la Universitat de Barcelona a Torribera.
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Sant Adrià

SOLIDARITAT4Més d’un miler
de corredors van prendre part en
la segona cursa Sant Adrià per 
l’ELA, celebrada diumenge. Or-
ganitzada per La Sansi i l’Ajunta-
ment la cursa proposava dues
modalitats, totes dues amb sorti-
da des de la plaça de la Vila, davant
de l’Ajuntament. La primera mo-
dalitat era de 5 kilòmetres i la va
guanyar Carlos Rodríguez. La
campiona en categoria femenina
va ser Núria Cascante. En la cur-
sa de 10 kilòmetres es va imposar
Radouane Nour, que enguany
també havia guanyat la Cursa d’El
Corte Inglés. En noies, la campiona
va ser Katherine Chaplin.

Els castellers de Sant Adrià
també van tenir la seva dosi de
protagonisme, fent un pilar abans
de cadascuna de les dues curses
per animar les sortides.

VESSANT SOLIDÀRIA
Més enllà dels guanyadors i guan-
yadores de la cursa, l’esdeveni-

ment ha servit per recaptar diners
que es destinaran a la investigació
de l’Esclerosi Lateral Amiotròfica.
Els diners recollits amb les ins-
cripcions encara no s’han quanti-
ficat però es destinaran a la Fun-
dació Miquel Valls i a RedEla.

La Fundació Miquel Valls és
l’única entitat sense ànim de lucre
a tot Catalunya que treballa per
millorar la qualitat de vida de les
persones afectades d’ELA i altres

malalties motoneuronals i oferir
suport a les seves famílies. 

D’altra banda, RedELA és una
associació creada per afectats per
la malaltia i els seus familiars que
té com a objectiu aconseguir fons
per investigar l’ELA.

Aquesta malaltia és degene-
rativa i ataca les neurones enca-
rregades de controlar els músculs,
provocant el desgast i la mort
d’aquestes neurones.

Els corredors, just abans de la sortida. Foto: Sansi

Sant Adrià es bolca amb la 
cursa solidària contra l’ELA

» Més de 1.000 persones van participar en la segona edició de 
l’esdeveniment, que destina els beneficis a la investigació mèdica

Nova edició del Pop Up Inspire
aquest cap de setmana

CREATIVITAT4El Port Fòrum
acollirà dissabte i diumenge
una nova edició de la fira Pop
Up Inspire, un esdeveniment
adreçat a tots els públics que
aplega art, música, gastronomia,
moda i activitats per als més pe-
tits en un espai de 4.000 m2 al
costat del mar.

L’objectiu del Pop Up Inspi-
re és promoure les creacions de
joves artistes i ofereix a empre-
saris i grans marques la possibi-
litat de viure el comerç des d’un

altre punt de vista i interactuar
amb productes i conceptes nous
aprofitant els espais oberts i la
tecnologia d’avantguarda.

L’esdeveniment se celebra
el segon cap de setmana de
cada mes i la d’aquest dissabte
i diumenge serà la quarta d’a-
quest any. Durant el 2017 se se-
guirà organitzant fins al no-
vembre. Aquest cap de setmana
desenes de firmes de moda, jo-
ves creadors i músics tornaran
una vegada més al Port Fòrum.

ACCIDENT4Un veí de Sant Adrià
de 41 anys i membre de german-
dat rociera Pastora del Alba va mo-
rir dissabte durant la celebració la
romeria del Rocío de Terrassa, or-
ganitzada per la Federació d’En-
titats Culturals Andaluses a Cata-
lunya (FECAC). La mort s’hauria
produït després que un dels cavalls
que participava en la romeria es
desboqués i la carreta que arros-
segava envestís un grup de per-
sones. A banda de la víctima mor-
tal, l’accident deixa dos ferits.

D’una banda, un altre home de 42
anys i de l’altra un jove de 28  anys.
Tots dos van ser evacuats des del
lloc dels fets a l’Hospital de Te-
rrassa. Fins al lloc de l'accident s'hi
van desplaçar efectius del Servei
d'Emergències Mèdiques i de la
Creu Roja, de la Policia Munici-
pal de Terrassa i dels Mossos
d'Esquadra.

MOSTRES DE CONDOL
Després de la mort del veí de
Sant Adrià les mostres de condol

s‘han succeït a la ciutat i en altres
municipis.

Per començar, després de l’ac-
cident mortal l’Ajuntament va
decretar tres dies de dol i les ban-
deres de la façana de la Casa de la
Vila han onejat a mig pal. D’altra
banda, l’alcalde de Terrassa, Jor-
di Ballart, va assegurar a Twitter
estar “consternat” per l’accident
mortal. D’altra banda, l’exalcalde
de Badalona, Xavier Garcia Albiol,
va suspendre la seva visita a la ro-
meria com a senyal de condol.

Aniversari | Casal Cívic la Mina
El Casal Cívic de la Mina tancarà demà els actes de celebració del seu 30è aniversari, que van

començar el 6 de juny. El programa d’actes ha comptat amb xerrades sobre el món laboral, ta-
llers de música i dansa i espai per al coneixement de les entitats del barri. Avui hi haurà una tau-

la rodona sobre lluites veïnals i demà a la tarda  tancarà la celebració una festa al pati del Casal.

El Port Fòrum acollirà una nova edició del Pop Up Inspire. Foto: Pop Up

Dol per la mort al Rocío
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Montgat

FEINA4Fins al 15 de juny està
obert el termini per inscriure’s al
nou pla d’ocupació local, que té
com a objectiu contractar onze
veïns del municipi per desenvo-
lupar diverses feines. Concreta-
ment, es busquen set adminis-
tratius, una persona que treballi a
l’àrea d’informació a la ciutadania,
dos arquitectes o enginyers i un
treballador social.

Està previst que el període de
contractació oscil·li entre sis me-

sos i un any, amb diferents dates
d'incorporació als projectes en
funció de la categoria, que aniran
des de l'1 de juliol fins a principis
de gener del 2018.

Les persones que vulguin fer el
programa han d’estar en situació
d’atur, estar inscrits a l’Oficina de
Treball de la Generalitat i accep-
tar l'assistència a formació i tuto-
ries durant el període de contrac-
tació. Les inscripcions s’han de fer
a l’Oficina d’Atenció Ciutadana.

FORMACIÓ4 L'escola d'adults
Timó obrirà les seves aules du-
rant el mes de juliol. Ho farà del
10 al 28 de juliol els dilluns, di-
mecres i divendres, des de les
deu del matí a dos quarts d’una
del migdia. L’objectiu és que
les famílies i els infants tinguin
un espai de referència i acom-
panyament en el repàs i l'estu-
di de continguts d'estiu.

Totes les famílies de Montgat
i Tiana que ho vulguin podran
accedir a aquest servei i durant
l’horari d’obertura de les aules
els usuaris rebran l’acompan-
yament de diversos mestres i vo-
luntaris. El servei està destinat
a famílies amb infants de sis a
dotze anys i la participació a l'au-
la implica el compromís d'as-
sistència de l'infant i almenys un
adult més gran de 16 anys que
l'acompanyi en el procés d'a-
prenentatge. 

És la primera vegada que
l’escola d’adults ofereix aquest

servei. “El treball entre els in-
fants, les famílies i els mestres
pot enriquir molt el procés d'a-
prenentatge dels alumnes”, con-
sideren els seus responsables.

Per utilitzar el servei, caldrà
fer la inscripció del 19 de juny al
3 de juliol al mateix equipa-
ment educatiu.

L’escola d’adults Timó ofe-
reix una educació continuada
d'acord amb les necessitats de

cada etapa i edat, per afavorir
l'adaptació de les persones a la
societat i fomentar la seva ca-
pacitat de transformar-la. A
més l’escola és un centre de su-
port de l’Institut Obert de Ca-
talunya (IOC).

Entre la seva oferta formati-
va habitual hi ha l’ensenyament
de coneixements bàsics, el curs
de graduat en educació secun-
dària i cursos de català.

L’escola estrena horari d’estiu. Foto: Arxiu

L’escola Timó obrirà les seves
aules durant el mes de juliol

Comencen les inscripcions 
per al nou pla d’ocupació local

POLÈMICA4El Ple municipal ce-
lebrat dimarts va tancar l’afer
dels correus electrònics amb pro-
paganda del PSC enviats abans de
les eleccions municipals del 2015
a persones que no havien facilitat
la seva adreça electrònica al par-
tit. Finalment, PDeCAT, Junts
per Tiana i la CUP no van poder
tirar endavant la proposta de re-
provar els socialistes, després
que no obtinguessin el suport ni
dels partits de govern -PSC i
ERC- ni del PP. Això sí, la sessió
plenària va servir per escoltar les
explicacions de l’alcaldessa, Ester
Pujol, sobre els fets.

Pujol va qualificar l’envia-
ment de correus com un “error
administratiu involuntari” i va
demanar disculpes per haver fet
arribar propaganda electoral a
800 adreces, sense el consenti-
ment dels receptors. “No tornarà
a passar, reconeixem l’error”, va
dir l’alcaldessa. Al mateix temps,
va aprofitar per criticar la gestió
del cas que han fet els grups de l’o-
posició i, sense dir noms, va as-

segurar que  alguns partits tam-
bé han enviat propaganda sense
consentiment. També va acusar-
los de voler ser “jutge i part”. Els
grups de l’oposició no van ser
l’únic blanc de l’alcaldessa, que
també va qüestionar la cobertu-
ra informativa feta per alguns
mitjans de comunicació, a qui
acusa de “publicar sense con-
trastar”, assenyalant directament
La Vanguardia.

Per la seva banda, el PDeCAT
ha criticat el vot en contra d’ERC

a la reprovació, mentre que Junts
va atacar durament el PSC. “Si
més gent que va rebre els correus
hagués denunciat, la multa podria
haver estat de 60.000 a 300.000
euros. Estem parlant d’una in-
fracció greu”, va assegurar el seu
portaveu, Isaac Salvatierra. “Men-
tre l’Ajuntament elaborava el
codi ètic, el principal partit de go-
vern vulnerava de manera fla-
grant la llei de protecció de dades
amb finalitat electoral”, va con-
cloure el portaveu de Junts.

Imatge del Ple municipal de dimarts. Foto: Twitter

Pujol admet un “error” en l’afer
dels correus electrònics del PSC 

Tradició | Festa Major petita
Demà a la tarda la Festa Major de Sant Antoni 2017 començarà amb la cantata El
nen enamorat de la lluna a les cinc de la tarda a la Sala Albéniz, a càrrec dels
alumnes de segon de primària de les escoles Tiziana i Lola Anglada. A dos quarts
d’onze de la nit hi haurà una nova sessió del Xiringuito Doctor Mascar al parc.

Gent gran | Xerrada al casal
El Casal de gent gran Joan Maragall acollirà demà la xerrada Música en consum.

L’acte és organitzat l'Oficina Municipal d'informació al consumidor, dependent de
l’Ajuntament i començarà a les cinc de la tarda. L’acte abordarà els drets i deures

del consumidor en l’àmbit del consum de productes i esdeveniments musicals.

Tiana

Tot a punt per al Tast Tiana
amb Escribà de protagonista
GASTRONOMIA4Demà a les set
de la tarda el pastisser Christian
Escribà donarà a la plaça de la Vila
el tret de sortida a l’edició d’en-
guany del Tast Tiana, la fira gas-
tronòmica i vinícola que se cele-
brarà al llarg del cap de setmana.
Escribà és reconegut com a Millor
Pastisser d’Espanya per l’Acadè-
mia Espanyola de Gastronomia.

Una hora abans del pregó del
pastisser, l’Associació de Comer-
ciants i Serveis Tianencs (ACIST)
inaugurarà el Fira Tast al carrer
Marquès de Monistrol, una mos-
tra comercial, gastronòmica i d’a-
limentació. D’altra banda, a dos
quarts de vuit s’obrirà el Tast Tia-
na i a partir de les vuit del vespre

hi haurà actuacions musicals a la
plaça de la Vila, el parc del Doctor
Mascaró i Can Riera. Precisa-
ment la masia serà protagonista al
llarg de tot el cap de setmana. S’hi
celebrarà el concurs Tastet Xef i es
faran presentacions de vins dels
cellers participants. En el marc del
Tast Tiana també s’organitzaran
les tradicionals visites guiades a les
vinyes que hi ha al poble, per co-
nèixer les característiques dels
vins de la DO Alella.

L’any passat 6.000 persones
van visitar el Tast Tiana, es van
vendre 4.200 tiquets de degusta-
ció, es van servir prop de 5.000 co-
pes de vi, 160 litres de cervesa i es
van menjar 2.500 canelons.
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4La Diputació de Barcelona aju-
darà 4.000 llars en situació de po-
bresa energètica a través d’un
programa específic, que es va po-
sar en marxa a finals del 2016 i que
s’allargarà fins al 2018. L’objectiu és
que les llars vulnerables aconse-
gueixin reduir les factures i millo-
rar la seva eficiència energètica. En
definitiva, que les persones que
se’n beneficiïn tinguin una millor
qualitat de vida. 

Més de 200 municipis de la de-
marcació de Barcelona podran ac-
cedir al programa, que finança ín-
tegrament la Diputació amb un mi-
lió d’euros. El pla intervé en les llars
derivades des dels ajuntaments,
que les seleccionen entre les per-
sones usuàries dels serveis socials bà-
sics que ja han rebut ajudes per al
pagament de factures. El repte és
aconseguir un estalvi d’1,2 milions
d’euros i disminuir les emissions de
CO2 en 630 tones l’any: l’equivalent
al consum anual de gairebé 200 llars.

Segons la presidenta de la Di-
putació, Mercè Conesa, el “suport
a les necessitats dels ajuntaments

en matèria social, com els plans
d’urgència social o el combat con-
tra la pobresa energètica, són una
de les prioritats del mandat. Hi abo-
quem tots els nostres esforços”.

DIAGNOSI I ACTUACIÓ
El programa inclou, en una primera
visita, una auditoria energètica
detallada durant la qual s’instal·len
aparells per al monitoratge de
consums elèctrics i s’analitzen les
factures i els hàbits de consum de
les persones que viuen a la llar. 

En un segon contacte s’instal·len
de forma gratuïta elements de baix
cost –com bombetes de baix con-

sum, aïllament per a les finestres,
temporitzadors o regletes amb in-
terruptor– i es donen consells pràc-
tics sobre consum eficient al do-
micili. També s’ofereix formació a les
persones beneficiàries i un asses-
sorament personalitzat sobre les
possibilitats de millorar les condi-
cions de contractació amb les com-
panyies subministradores, ja sigui
sol·licitant el bo social, baixant la po-
tència contractada o demanant
una discriminació horària. 

PROVA PILOT
Per posar en marxa aquest progra-
ma, la Diputació de Barcelona ha
analitzat els resultats de dues pro-
ves pilot. Una a la comarca d’Oso-
na i una altra a Vilanova i la Geltrú,
al Garraf. Les actuacions dutes a ter-
me en aquestes dues proves han su-
posat una mitjana d’estalvi de 300
euros l’any en les factures de sub-
ministraments, uns 25 euros al mes.
També s’ha constatat que gairebé
el 80% de les llars que tenen dret a
bo social no el tenen tramitat. En
molts casos, per desconeixement. 

Contra la pobresa energètica
» La Diputació de Barcelona allarga fins al 2018 el seu pla per fer front a la vulnerabilitat
»Un total de 4.000 llars es beneficiaran del programa, que es va estrenar a finals del 2016

4A banda d’aquest programa es-
pecífic d’auditories i intervencions,
la Diputació de Barcelona ha desti-
nat 15 milions d’euros addicionals als
municipis i consells comarcals per
combatre la pobresa energètica i co-
brir les necessitats socials bàsiques,
a través de les ajudes d’urgència so-
cial. Un altre dels objectius bàsics és
reforçar la feina dels professionals
dels serveis socials bàsics amb tallers
formatius en conveni amb el De-
partament de Benestar Social i Fa-
mília i l’Institut Català d’Energia de
la Generalitat de Catalunya. 

Un conjunt d’accions que do-
nen suport als municipis en la pre-
venció i l’atenció a la pobresa ener-

gètica a través de l’ajut econòmic,
la capacitació dels professionals
de serveis socials i la intervenció en
llars vulnerables. La base del pro-
jecte és l’apoderament de la ciuta-
dania i la informació per reforçar el
treball dels tècnics municipals.

Paral·lelament, la Diputació ha
elaborat un estudi sobre la situació
de la pobresa energètica a la de-
marcació de Barcelona, per saber
quin és l’impacte real als municipis
d’aquest territori. D’aquest informe
es desprèn, entre altres dades, que
en el 95% dels municipis consultats
van augmentar l’any passat les de-
mandes per al pagament de fac-
tures de subministrament.

Un pla global

Conesa: “La lluita

contra la pobresa

energètica és una

prioritat de mandat”

@diba

Les persones beneficiàries del pla reben, entre altres, consells pràctics sobre consum eficient al domicili. Foto: iStock

Comarca
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Comarca

La comarca celebra el Dia
Internacional del Medi Ambient
ECOLOGISME4El Barcelonès
Nord celebra aquests dies el Dia
Internacional del Medi Ambient,
que es commemora el 5 de juny,
amb diferents activitats als mu-
nicipis. Per començar, Badalona va
organitzar ahir la cerimònia de
lliurament dels premis del Con-
curs Escolar de Fotografia Am-
biental 2017, en el qual hi han par-
ticipat, en tres categories dife-
rents, alumnes de tots els centres
educatius que pertanyen a la Xar-

xa d’Escoles de Badalona per a la
Sostenibilitat, des de llar d’in-
fants fins a batxillerat.

D’altra banda, Santa Coloma
celebrarà diumenge al parc de
Can Zam la Festa del Medi Am-
bient, una iniciativa lúdica i fami-
liar que comptarà amb diversos ta-
llers, un circuit de karts sostenibles,
animació i música. Dissabte, la
pèrgola del parc acollirà la inau-
guració de la mostra de fotos de
gran format Descobrint el Besòs. 

Per la seva banda, Sant Adrià
celebrarà dissabte la 17a edició de
la Festa del Medi Ambient, el Co-
merç Just i l’Energia Sostenible a
la plaça de la Vila. Hi haurà jocs in-
flables, productes de comerç just
i circuits de bicis.

Coincidint amb la celebració
del Dia Internacional, l’Àrea Me-
tropolitana de Barcelona ha de-
fensat el compromís de reduir
un 40% les emissions de canvi cli-
màtic abans de l’any 2030.

Successos | Enxampats in fraganti
Cinc veïns de Badalona i Barcelona van ser detinguts la matinada de dimecres quan presump-

tament s’estaven preparant per entrar a robar en un immoble del carrer Rius i Taulet, del barri
de Llefià. La Policia Local de Badalona va ser alertada per un veí i quan van arribar les patru-
lles, alguns dels detinguts intentaven entrar a la casa mentre els altres vigilaven els voltants.

OCUPACIÓ4El mes de maig ha
tancat amb un descens de l’atur
a gairebé tots els municipis de la
comarca. De fet, el registre de
persones sense feina ha baixat a
tot arreu excepte a Montgat.

A Badalona el mes de maig
va tancar amb 14.971 persones
apuntades a les llistes de l’atur,
151 menys que el mes anterior.
Això fa que el percentatge de
desocupació a la ciutat sigui del
14,7%. Un percentatge inferior
respecte del de Santa Coloma de
Gramenet, que és del 15,6%. A la
ciutat hi ha actualment 8.582
aturats, la qual cosa representa
un descens de 270 persones
respecte de l’abril. Mentrestant,
a Sant Adrià la davallada d’atu-
rats ha estat de 115 persones. Ac-
tualment al municipi n’hi ha
2.893, la qual cosa equival a una
taxa de desocupació del 18,9%,
la més alta del Barcelonès Nord. 

Tiana també ha experimen-
tat una baixada de l’atur, ja que
al maig 18 persones han trobat
feina, deixant la taxa de des-
ocupació en el 7,3%. Montgat és
l’únic municipi on l’atur ha pu-
jat. Tres persones s’han quedat
sense feina i la taxa d’atur és ac-
tualment del 10,5%.

Descens
generalitzat de
l’atur a la comarca

Les escoles de Badalona, protagonistes. Foto: Ajuntament de Badalona
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El consistori destaca a Basi la
seva inversió a Badalona Sud
BADALONA4Una representa-
ció de l’Ajuntament de Badalona,
encapçalada per l’alcaldessa, Do-
lors Sabater, i el tinent d’alcalde
i regidor de l’Àmbit de Badalona
Sostenible, Àlex Mañas, va visi-
tar divendres passat la seu de
l’empresa Basi Group, arrelada a
la ciutat, en el marc d’un cicle de
contacte directe amb les indús-
tries i empreses que tenen seu a
Badalona, organitzat per la Fe-
deració d’Empresaris. 

En aquesta trobada, on els
representants municipals es van
reunir amb la presidenta del

grup que es dedica al disseny i
distribució de marques de roba,
Núria Basi, Mañas va reivindicar
la tasca del govern municipal per
millorar el polígon industrial
Badalona Sud. En concret, va re-
cordar que s’ha invertit dos mi-
lions d’euros per renovar l’as-
faltat i l’enllumenat de la zona.

L’actual Basi Group prové
d’una empresa familiar dels
anys 40 del segle passat. L’any
1962 va introduir la marca La-
coste a Espanya, mentre que el
1987 van crear la famosa marca
de roba Armand Basi. 

COMARCA4La primavera co-
mença a arribar a la seva fi i l’es-
tiu ja pica a la porta per apujar
els termòmetres i fer sortir a la
gent al carrer per gaudir de
l’ambient a l’aire lliure. 

En aquest sentit, els boti-
guers del Barcelonès Nord estan
ultimant els detalls per a una set-
mana intensa de preparatius de
cara a diverses fires i festes que
celebraran arreu de la comarca. 

En concret, el dia fort serà el
dissabte 17 de juny. Per una
banda, el Centre Comercial la Sa-
lut tornarà a celebrar la Fira de
l’Esport, un esdeveniment que
torna amb força i que omplirà el
famós passeig badaloní de pa-
rades amb entitats esportives
que portaran a terme exhibicions
i demostracions de diversos es-
ports per tal de reivindicar la vi-
talitat de Badalona en aquest
àmbit. Durant tot el dia hi hau-
rà activitats lúdiques i esportives
de tota mena. 

Aquell mateix dia, després
d’haver gaudit d’una jornada
d’esport i família, Santa Coloma

i Sant Adrià ens ofereix la pos-
sibilitat de gaudir d’una nit de
compres a la fresca. 

En el cas colomenc, l’Agru-
pació del Comerç i la Indústria
(ACI) organitza aquell dia la
seva ja tradicional Open Night,
amb la qual es podrà gaudir del
comerç de proximitat fins ben
entrada la nit. A banda de l’as-

pecte purament comercial, hi
haurà activitats diverses, com ara
una festa Holi –que tancarà l’es-
deveniment– o sortejos diversos.

Una altra opció que es plan-
teja és anar a Sant Adrià de Be-
sòs, on aquell dia els comer-
ciants de la ciutat també obri-
ran fins ben tard de la mà de la
seva Shopping Night.

L’Open Night de Santa Coloma, l’any passat. Foto: L’Agrupació

Els botiguers de la comarca
escalfen motors per a l’estiu

Tendència | Baixa la confiança dels consumidors al maig
Segons dades del Centre d’Investigacions Sociològiques (CIS), la confiança dels consumidors
ha baixat 1,3 punts el mes de maig, trencant la dinàmica d’augment dels dos mesos anteriors.

D’aquesta manera, la confiança se situa en 105,4 punts. El CIS assegura que els ciutadans 
han valorat pitjor la situació econòmica i han vist reduïdes les seves expectatives. 
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El Sant Gabriel
continua avan-
çant rondes en la
Copa Catalunya.
El conjunt adria-

nenc es va classificar per als
quarts de final de la competició
dilluns passat després de guanyar
a Pallejà (2-5) i es veurà les cares
contra l’Europa.

Les de Pedro Martín s’ha-
vien plantat als vuitens sense
haver encaixat cap gol, però les
del Baix Llobregat van aconseguir
marcar primer quan només
s’havien jugat tres minuts. Cris-

tina Campos i Malena Martínez
van capgirar el resultat per al San-
gra, però la local Ana Andrino va
restablir l’empat un minut abans
del descans des del punt de penal.

La segona part, però, va ser un
monòleg de les adrianenques,
que van tornar a prendre la ini-
ciativa gràcies al segon de Male-
na al sisè minut de la represa.
Aquest gol va donar ales al con-
junt de Sant Adrià, que encara
veuria porteria dos cops més,
gràcies a Elena Julve, al minut 71,
i a Paula López, que va marcar el
cinquè al temps afegit.

El Sant Gabriel es classifica
per als quarts de la Copa

Les victòries
són la millor
medicina.
D e s p r é s
d ’obtenir
dos mals re-
sultats en l’i-

nici del play-off d’ascens a Pri-
mera (l’equip ja no té cap opció
de ser a la màxima categoria es-
tatal la temporada que ve), el Se-
agull va retrobar-se amb la vic-
tòria en el partit dels vuitens de
final de la Copa Catalunya. Diu-
menge passat, les gavines van de-
rrotar el Sant Cugat Esport (0-2)
i van segellar la seva classificació
per a la ronda de quarts de final.

Jordi Ferrón va tornar a
acompanyar l’expedició bada-
lonina i va poder seure a la ban-
queta del municipal Jaume Tu-
bau per veure com el seu equip
superava la ronda gràcies a dos
gols de Carla Morera, que en
aquest tram del calendari viu un
moment d’idil·li amb el gol. Des-
prés de perdonar moltes ocasions
durant els primers minuts, Mo-
rera va avançar les gavines quan

només faltava un minut per al
descans. La sentència arribaria
gràcies a un altre gol psicològic
de la ‘11’ badalonina, que va
aconseguir sentenciar el matx
amb la seva segona diana al mi-
nut 4 de la represa.

SENSE OPCIONS DE PUJAR
El partit a Sant Cugat, però, va
arribar precedit per una mala no-
tícia. I és que diumenge mateix al
migdia, el Madrid CFF va acon-

seguir un empat a Alacant contra
l’Sporting Plaza de Argel (2-2)
que fa que les madrilenyes sumin
set punts, un fet que deixa el Se-
agull sense cap opció de pujar a
la Lliga Iberdrola. És el segon any
que les badalonines no poden su-
perar el play-off d’ascens.

L’equip tancarà aquesta fase
el diumenge de la setmana que ve
visitant el cap del Madrid, men-
tre que el darrer partit a casa serà
el dia 25 contra l’Sporting.

Un moment del partit al municipal Jaume Tubau. Foto: FCF

El Seagull es retroba amb 
la victòria contra el Sant Cugat

Santa Coloma | La PB Johan vol que Bartomeu dimiteixi
La Penya Barcelonista Johan de Santa Coloma va emetre fa uns dies un comunicat en el

qual demanava la dimissió de l’actual president barcelonista, Josep Maria Bartomeu.
Segons la penya, “durant el mandat de Bartomeu el club ha passat més temps als jutjats
que no recollint títols” i el Camp Nou s’ha convertit “en una mena de complex turístic”.
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Segona lliga
consecutiva
i vuitena en
la història
del club. Els

Dracs van tancar la temporada de
la millor manera dissabte passat,
aixecant el títol estatal a Reus con-
tra els Imperials (56-14). L’expe-
riència dels badalonins va ser
clau per superar l’empenta dels
del Baix Camp, que van jugar la
seva primera final.

La primera anotació del matx
va ser del defensa mexicà Marcos
Carmona, que va interceptar una
passada del quarterbackdels lo-
cals i va aconseguir els primers
punts per als Dracs. Ja al segon
quart, els Imperials van aconse-
guir equilibrar les forces amb
una anotació del finès Henri Lai-
ne. Els Dracs, però, van aconse-
guir moure les cadenes en les ju-
gades posteriors i el nord-ameri-
cà Joey Herrick va tornar a donar
una renda de set punts als Dracs

amb una anotació després de re-
córrer unes 65 iardes. Aquesta
marca va servir perquè els Dracs
es treiessin la pressió de sobre,
però abans del descans encara
anotarien dos cops més, primer
amb una cursa del running back
Edu Morlans i després amb el se-
gon touchdown de Herrick.

Els badalonins, però, no es
van relaxar gens ni mica en el
marcador i la segona intercepció,

en aquest cas d’Ian Escoda, va fer
que l’equip anotés el 42-7. Abans,
Morlans havia protagonitzat una
altra cursa imparable. Els amfi-
trions van maquillar el resultat
amb la segona anotació de la
tarda, però Morlans, que guan-
yaria el premi a l’MVP del partit,
encara havia d’arribar amb la
pilota a l’end zonedels Imperials
dos cops més per certificar el
domini badaloní a la final.

El Catgas anuncia els 
fitxatges de Corso i Míguez

Continuen arri-
bant fitxatges de
dos en dos a San-
ta Coloma. Du-
rant l’última set-

mana, el club ha anunciat les in-
corporacions de l’argentí Sebas-
tián Corso, que arriba procedent
de l’AD Latina de la Divisione
Calcio5 d’Itàlia, i del gallec Iago
Míguez, un aler de 26 anys que
fins ara havia jugat al Burela de la
seva Galícia natal. 

Corso, internacional amb l’al-
biceleste, ha signat un acord que
el vincularà amb el club per les
pròximes dues temporades. En la
darrera temporada, l’argentí va ju-
gar la lliga i la Coppa d’Itàlia
amb el conjunt transalpí. La seva
arribada a Santa Coloma ha estat

aplaudida per algú que el coneix
molt bé, el seleccionador argentí
Diego Giustozzi, que està con-
vençut que Corso s’adaptarà rà-
pidament a l’equip i a la lliga.

Per la seva banda, amb Mí-
guez l’equip també reforça la po-
sició d’aler. El jugador de Burela
és el cinquè reforç del club per a
aquesta temporada i serà pre-
sentat demà juntament amb
Abraham, David i Mario, els tres
jugadors del filial que tindran
fitxa del primer equip.

Per altra banda, divendres
passat l’ex capità del club, Dani
Salgado, va anunciar que no
penja les botes i que la tempo-
rada que ve jugarà al CN Saba-
dell, a Segona B, a les ordres del
també ex jugador Diego Blanco.

El colomenc Dani Redondo,
bronze al mundial de karate

SANTA COLOMA4Resultat for-
midable. El colomenc Daniel
Redondo va aconseguir la me-
dalla de bronze en la tercera edi-
ció del campionat del món de ka-
rate kyokushin que es va cele-
brar fa uns dies a Sibiu (Roma-
nia). El karateka del Dojo Sato-
ri va accedir als combats decisius
en la categoria de menys de 70
quilos, però la seva derrota con-
tra el rus Marsel Mansurov (qui
guanyaria l’or) va fer que Re-
dondo no accedís a la final.

El camí de Redondo cap a la
medalla va començar contra dos

ucraïnesos. El primer, a la ron-
da de setzens, va ser Oleksii
Anokhin, mentre que l’en-
creuament dels vuitens de final
va fer que lluités contra Vladys-
lav Oleksenko.

A partir d’aquest punt de la
competició, els rivals van passar
a ser russos. El primer, als
quarts de final, va ser Vladimir
Olekhov, però la participació
de Redondo al campionat mun-
dial es va tancar contra el futur
campió, Mansurov. Redondo
va compartir el bronze amb l’i-
ranià Jamal Aboubakri.

L’equip celebra la consecució del títol. Foto: LNFA

Els Dracs s’exhibeixen a Reus 
i guanyen la seva vuitena lliga
» Els d’Óscar Calatayud van derrotar els Imperials per 56 a 14

» El ‘running back’ Edu Morlans guanya el premi MVP de la final

L’Adrianenc jugarà els quarts
de la Copa contra el Sabadell

El camí cap a la fi-
nal de la Copa Ca-
talana d’handbol
Gonzalo Usero ja
està decidit. Des-

prés que els vuit equips es clas-
sifiquessin per als quarts de final,
el sorteig va enquadrar el Sant
Martí Adrianenc contra el Creu
Alta  Sabadell, una de les sor-
preses de la competició.

Així, el conjunt lila parteix
com a gran favorit en aquesta eli-
minatòria, que es disputarà a
partit única demà passat a un
quart i cinc minuts de 9 del ves-
pre a Can Balsach, a Sabadell.

La resta d’eliminatòries són
CH Sant Esteve - Bordils B, Bor-

dils - Ciutat Cooperativa Sant Boi
i Joventut Handbol Mataró -
Augi Unió Esportiva Sarrià. Els
equips que guanyin jugaran les
semifinals el dissabte de la set-
mana que ve, mentre que la gran
final es disputarà el diumenge 18.

RUEDA, NOU TÈCNIC
I és que la temporada encara no
s’ha acabat, però el club ja ha
anunciat qui serà l’inquil·lí de la
banqueta a partir del curs que ve.
Es tracta de Lorenzo Rueda, un
entrenador amb experiència al
Barça i al BM Granollers, que ha
estat l’escollit per assumir el sè-
nior de Primera estatal i substi-
tuir Pedro Pérez.
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AVUI 8 DE JUNY
19:00 Aquesta tarda, l’Espai Betúlia serà l’escenari

de la presentació dels còmics, Superheroínas,
d’Anabel Vélez i Dioses, héroes y superhéro-
es, de Manu González. / Espai Betúlia.

DISSABTE 10 DE JUNY
20:30 L’Ecometròpoli ha preparat una sortida

nocturna per explorar la serra de Marina de
nit. S'alliberaran aus nocturnes a l’alçada de
la font de l’Alzina. Cal inscripció prèvia. 

TOTA LA SETMANA
Matí-Tarda Cents anys de l'Esperit Sant és el nom

de l’exposició que fa una repassada als 100
anys de vida de l’Hospital de l’Esperit Sant.
/ Museu Torre Balldovina. 

DEMÀ 9 DE JUNY
Tarda El Polidor ha preparat una sessió de bi-

llar per al segon divendres d’aquest mes. Pre-
para les teves millors caramboles i demostra
la teva habilitat amb el tac. / Centre de pro-
ducció cultural i juvenil Polidor.

DIMECRES 13 DE JUNY
Tarda El Polidor ha preparat una sessió de

guitarra pensada perquè tothom pugui ex-
hibir el seu talent amb aquest instrument. /
Centre de producció cultural i juvenil Polidor.

DEMÀ 9 DE JUNY
17:00 L’Oficina Municipal d'informació al con-

sumidor ha preparat una xerrada anomena-
da La música en consum. / Casal de Gent Gran
Joan Maragall.

TOTA LA SETMANA
Matí-Tarda L’Ajuntament ha obert el termini per-

què tots els veïns es puguin inscriure al Ta-
ller participatiu sobre el Pla Local d’Habitatge
que es farà el pròxim dia 20.

FINS A L’11 DE JUNY
Tarda Darrers dies en els quals es podrà veure

l’exposició Mario Tarragó: 25 anys de pintu-
ra, amb obres d’entre 1992 i 2017. / Casa de
la Punxa.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

L'últim dia abans de demà, de l’escriptor
Eduard Márquez, serà l’obra triada
en la nova sessió del club de lectura.
L’autor participarà en el debat. / Bi-
blioteca Tirant Lo Blanc.

‘L'últim dia abans de demà’,
seleccionat al Club de lectura
Dimecres 14 de juny a les 19:00

Cien años de soledad, una de les grans
obres de la història de la literatura, fa
50 anys que es va publicar i Margari-
da Codina coordinarà una xerrada so-
bre el títol. / Carrer Major.

Una xerrada sobre ‘Cien años 
de soledad’, de García Márquez

Avui 8 de juny a les 19:00

La vila es prepara per a una
nova edició del Tast Tiana
Del 9 a l’11 de juny a la tarda

El cel prim, una mostra dels treballs de
Berta Vallribera, s’exposarà des del di-
lluns que ve fins a finals de juliol. / Es-
pai Betúlia.

L’Espai Betúlia inagura
l’exposició ‘El cel prim’
Dilluns 12 de juny a les 17:00

Ja està tot a punt per al Tast Tiana 2017,
la novena mostra gastronòmica i del
vi que se celebrarà a diferents punts de
la vila.

Les vitrines
comencen a
quedar-se pe-
tites. Durant
el cap de set-
mana passat,
els equips in-
fantil B i mini

A van aconseguir guanyar els
seus respectius campionats de
Catalunya, culminant una gran
temporada. Aquests resultats fan
que els cinc primers equips de la
base del club s’hagin proclamat,
per primera vegada, com els mi-
llors del país. El cap de setmana
es va completar amb la tercera po-
sició de l’equip preinfantil.

L’infantil B de Toni Sáez va
aconseguir cloure la temporada
de la millor manera possible.
Les adrianenques van demostrar
que volien el títol a Cardedeu des-
prés de derrotar el CB Granollers
en la semifinal de dissabte pas-
sat (72-42). La final, per tant, els
depararia un enfrontament con-
tra el CN Sabadell C, que va ser
molt més ajustat, però que les li-
les van saber jugar a la perfecció
i van guanyar per 43-50. Els re-
sultats de la fase regular podien
fer pensar que les sabadellenques
eren favorites, però les de Sant
Adrià van aconseguir el triomf i,
gràcies a això, el club tindrà dues

places al nivell A infantil la tem-
porada que ve.

Les bones notícies per a l’S-
natt’s van continuar a Cassà de la
Selva, l’escenari en el qual l’equip
mini A va aconseguir el cinquè
campionat de Catalunya d’a-
quest curs per a l’entitat. Les
noies de Mónica González van
ser les millors dels vuit equips
que es van reunir a la localitat del
Gironès i van començar el seu
camí cap al títol dissabte al matí
contra el Lleida (89-39). A la
tarda del mateix dia l’equip cer-
tificava l’accés a la final derrotant

el CB Granollers (74-57), de ma-
nera que el darrer obstacle era,
com en les infantils B, el CN Sa-
badell. Les de Mónica González
van poder derrotar el conjunt del
Vallès Occidental després d’un
partit molt igualat (64-60).

Per últim, l’únic equip que no
va poder proclamar-se campió
van ser les més joves, el prein-
fantil de Cristian Gascón, que va
obtenir un meritori bronze a Fi-
gueres. L’equip va perdre la se-
mifinal contra el Joviat de Man-
resa però es va penjar el bronze
derrotant el Valls (93-43).

La victòria del mini ha completat el repòquer en títols de Catalunya. Foto: FSA

L’infantil B i el mini A de l’Snatt’s
són els campions de Catalunya

El cadet 4 de l’UBSA guanya 
un campionat a Andorra

Triomf important
al Principat. Tot i
que l’activitat en
les categories ab-
solutes està atu-

rada, l’equip cadet 4 de l’UBSA
va aconseguir la victòria en el
campionat TIM Andorra diu-
menge passat després de de-
rrotar el Vedruna de Palamós en
el partit decisiu (19-40). A ban-
da de la victòria en la competició,

els adrianencs també es va ad-
judicar el premi al concurs de tri-
ples i Facundo va tornar a casa
amb el premi d’MVP de la final.

LES PROVES, EN MARXA
El cadet ha aconseguit un bon re-
sultat, però des de finals del mes
passat i fins al dimecres, el club
continua fent proves per captar
jugadors als pavellons Ricart,
Sant Gabriel i al carrer Major.

El mini A de la Penya 
és el millor equip del país

Les setmanes conti-
nuen passant i els
equips de la base de la
Penya continuen ob-
tenint grans resultats.
El darrer que va su-
mar-se a aquesta di-

nàmica va ser el mini A d’Hèctor
Sánchez, que va dominar la fase
final del Campionat de Catalun-
ya que es va jugar a Vilafant du-
rant el passat cap de setmana de
forma incontestable. Els verd-i-
negres van derrotar un altre
equip de la ciutat, el Sant Josep,
per un contundent 120-83.

Per altra banda, l’infantil B va
aconseguir acabar tercer en el
Campionat de Catalunya A2 que

es va disputar a Mollerussa. Els
badalonins van quedar fora de la
final després de perdre contra el
Barça, però van acabar la com-
petició amb bon regust de boca
guanyant la final de consolació
contra la Salle Manresa (61-81).

FESTA DEL BÀSQUET CATALÀ
La bona feina que ha fet el club
durant el curs ha fet que Pol
Molins hagi estat l’escollit per re-
bre el premi al millor jugador del
Campionat de Catalunya júnior
preferent. Molins recollirà aquest
guardó en la 36a edició de la Fes-
ta del Bàsquet Català, que se ce-
lebrarà el dissabte 1 de juliol a la
Sala Luz de Gas de Barcelona.



| 24 8 juny 2017línianord.cat Una nova edició cada dijous


